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Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante  

konaného dňa 13. 1. 2015. 

Prítomní:  
Predseda komisie:  Bc. Peter Kolek 

Členovia komisie:  PaedDr. Peter Černý  

 Zsolt Takáč 

 Janette Vargová 

 Mgr. Ladislav Maťašovský 

 Mgr. Ján Kolek 

 Rudolf Mézes 

Ďalej boli prítomní: 

Hostia:                               Ing. František Gaulieder - poslanec MsZ 

 Mgr. Katarína Barcziová - ved.odd.ŠkKaŠ 

Zapisovateľka komisie:  Eva Poláková 

 

Program: 

1) Schválenie plánu práce komisie na l. polrok 2015. 

2) Návrh výzvy  na podanie projektov na poskytnutie dotácií z rozpočtu mesta  

    v roku 2015. 

3) Informatívna správa o využití a vyúčtovaní finančných prostriedkov  

    poskytnutých občianskym združeniam z rozpočtu mesta v roku 2014. 

4) Vyhodnotenie Vianočných trhov 2014. 

5) Rôzne. 
 

Predseda komisie Bc. Peter Kolek privítal všetkých prítomných na prvom zasadnutí komisie 

v tomto volebnom období, zároveň im zaželal do nového roku veľa zdravia, pracovného elánu 

a entuziazmu. Oboznámil ich s programom zasadnutia, ktorý bol jednomyseľne schválený. 

 

1) Schválenie plánu práce komisie na l. polrok 2015: 

Návrh plánu práce bol zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. 

Na základe pozmeňujúcich návrhov bol plán práce doplnený o bod 4) v mesiaci Február: 

„Komplexná informácia o stave situácie ohľadne podaných projektov týkajúcich sa 

neogotického kaštieľa“, nakoľko práce vyplývajúce z projektov určite obmedzia činnosť 

prebiehajúcu v letných mesiacoch na nádvorí NK. 

Úloha pre zapisovateľku komisie: K uvedenému  bodu prizvať na zasadnutie komisie hlavného 

architekta mesta Galanta Ing. Aštaryho, aby informoval členov komisie.  

Ďalej bol plán práce doplnený v každom ďalšom mesiaci o bod „Priebežná informácia 

o príprave XXXI. ročníka Galantských trhov“. 

Na základe požiadavky členov komisie je potrebné dodatočne doplniť do plánu práce komisie 

bod „Návrh nominácie na ocenenie VÚC za oblasť kultúry“ v príslušnom mesiaci podľa 

aktuálneho termínu zaslania návrhov na VÚC. 

Členovia komisie „Plán práce na I. polrok 2015“ po doplnení jednomyseľne schválili, 

tvorí prílohu zápisnice. 

 

2) Návrh výzvy  na podanie projektov na poskytnutie dotácií z rozpočtu mesta  

    v roku 2015: 

Návrh Výzvy č.2 bol doručený členom komisie spolu s pozvánkou. 

Predseda komisie vyjadril svoj názor, že považuje sumu 26 000 € schválenú v rozpočte mesta 

na poskytnutie dotácií v tejto oblasti za nedostatočnú, nakoľko sa z roka na rok zvyšuje počet 

žiadostí, uskutočňuje sa stále viac podujatí, kvalitnejších a zároveň aj finančne náročnejších. 

Zároveň navrhol termín podávania žiadostí predĺžiť do 15. 02. 2015. 

Mgr. Kolek informoval, že mesto Galanta sa v záujme udržateľnosti projektu „Galanta-

Mikulov“ zaviazalo počas 5 rokov po ukončení projektu organizovať vybrané podujatia 
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s týmto partnerským mestom, rok 2015 je posledným rokom. MsKS sa to každým rokom 

snaží riešiť tak, že podáva na tento účel vo svojom mene projekt. Navrhol, aby finančné 

prostriedky na tento účel neboli čerpané zo sumy určenej na dotácie, ale aby boli osobitne 

vyčlenené v sume 3 000 € z rozpočtu mesta. 

Predseda komisie Bc. Kolek požiadal vedúcu oddelenia ŠkKaŠ Mgr. Barcziovú o spoluprácu 

aj prostredníctvom primátora mesta, je potrebné doriešiť, aby sa nečerpali na tento účel 

financie určené na podporu dotácií v oblasti rozvoja a ochrana duchovných a kultúrnych 

hodnôt. 

Ing. Gaulieder navrhol členom komisie niekoľko formálnych úprav v texte výzvy: 

- v časti „Oprávnené aktivity“- zmeniť slovo podporené na prijímané, dôvodom je, aby niekto 

nechápal túto časť tak, že všetky žiadosti budú automaticky podporené. 

- v časti „Konenční prijímatelia“- doplniť do prvého bodu „resp. zriaďovateľom“, potom by 

nové znenie tohto bodu bolo: právnické osoby, ktorých zakladateľom, resp. zriaďovateľom je 

mesto, keďže žiadateľmi môžu byť aj organizácie, ktorých zriaďovateľom je mesto. 

- v časti „Predpoklady prijateľnosti projektu“ – vynechať tretí bod v znení „projekt naplňuje 

ciele programu“, toto je už podľa neho uvedené na začiatku výzvy.  

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala návrh Výzvy 

č.2 na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie z rozpočtu mesta na rok 2015 pre 

oblasť „Rozvoj a ochrana duchovných a kultúrnych hodnôt“,  súhlasí s uverejnením 

tejto výzvy po predĺžení termínu podávania žiadostí do 15. 02. 2015 v predloženom 

rozsahu bez pripomienok.  

Ukladá oddeleniu školstva, kultúry a športu MsÚ zabezpečiť jej zverejnenie na webovej 

stránke mesta do 15. 01. 2015.  

 

3) Informatívna správa o využití a vyúčtovaní finančných prostriedkov  

    poskytnutých občianskym združeniam z rozpočtu mesta v roku 2014: 

Materiál, spracovaný oddelením školstva, kultúry a športu MsÚ v tabuľkovej forme, bol 

zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante materiál berie na vedomie 

bez pripomienok. 

 

4) Vyhodnotenie Vianočných trhov 2014: 

Materiál, spracovaný MsKS bol zaslaný členom komisie spolu s pozvánkou. 

Vedúca odd.ŠkKaŠ Mgr. Barcziová veľmi kladne hodnotila kultúrny program, s ktorým 

vystúpili ZŠ, ZUŠ J.Haydna a CVČ počas vianočných trhov. Zároveň vyjadrila sklamanie, že 

ZŠ Z.Kodálya s VJM ako jediná z nich sa prezentovala v programe vystúpením iba jednej 

žiačky školy. Tvorivé dielne, ktoré organizovalo oddelenie vo vestibule MsÚ mali veľký 

úspech u detí a rodičov, vyjadrila spokojnosť a do budúcnosti plánuje pokračovať v ich 

organizovaní. 

Mgr. Kolek vyjadril presvedčenie, že spomedzi všetkých lokalít konania vianočných trhov 

v predošlých rokoch, bola táto lokalita na námestí pred MsÚ najoptimálnejšia, čo dokazuje aj 

vysoká účasť občanov, dopomohli k tomu aj priaznivé poveternostné podmienky. Podarilo sa 

zo sumy 2 000 € zostaviť solídnu ponuku kultúrnych programov, samozrejme bez spolupráce 

škôl, spoločenských organizácií by sa toto nemohlo realizovať, za ktorú im poďakoval. 

Upozornil na každoročne sa opakujúci problém, že na Vianočné trhy a Silvestrovský 

ohňostroj nie sú samostatne vyčlenené finančné prostriedky, potom je to nutné riešiť z rezervy 

a pod. Týmto podujatiam by sa mal dať tak isto dôstojný finančný základ ako Galantským 

trhom. 

Bc. Kolek pochválil školy, ktoré v tomto roku pripravili kultúrny program na vysokej úrovni 

(okrem ZŠ Z.Kod.), lokalita bola dobre zvolená v centre mesta, námestie bolo každý deň 

takmer plné. Určite navrhuje pokračovať v tradícii živého Betlehemu, ak by bolo možné aj 

počas viac dní ako v r.2014. Vadil mu nevhodne umiestnený stánok s veľkými balónmi 

uprostred námestia a stánok s lángošmi umiestnený pri javisku. 
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Pán Takáč sa taktiež vyjadril, že táto lokalita bola najlepšia zo všetkých doterajších 

alternatív, pripomienka k javisku-mohlo byť o niečo vyššie, aby bolo dobre vidieť aj ďalej od 

pódia.  

Mgr. Maťašovský odporučil, aby sa tohtoročné Vianočné trhy začali riešiť už od septembra. 

Ing. Gaulieder oznámil, že jeho známy- architekt-dizajnér je ochotný mestu bezplatne pomôcť 

s návrhom dizajnu námestia a rozloženia stánkov, aby to malo tú pravú vianočnú atmosféru, 

len musí mať v dostatočnom predstihu zloženie predávajúcich. 

Taktiež je toho názoru, že na tieto tradičné akcie opakujúce sa každý rok treba vyčleniť 

finančné prostriedky a dať pod zastrešenie MsKS. 

Mgr. Kolek oznámil, že hlavným organizátorom týchto podujatí je mesto, samozrejme na 

kultúrne programy môžu byť vyčlenené fin. prostriedky v rozpočte MsKS. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala “Vyhodnotenie 

Vianočných trhov 2014“ a odporúča: 

- v budúcnosti organizovať Vianočné trhy v rovnakej lokalite ako v r.2014, 

- vyčleniť na Vianočné trhy v rozpočte mesta finančnú čiastku tak, ako je to v prípade   

  Galantských trhov, 

- osloviť odborníka na vhodné umiestnenie stánkov a zatraktívnenie lokality, 

- zabezpečiť do budúcnosti vyššie javisko pre účinkujúcich, 

- problematiku Vianočných trhov začať riešiť najneskôr v mesiaci september 2015, 

- pokračovať v tradícii zabezpečenia živého Betlehemu prípadne na viac dní, 

- eliminovať prípadné stánky s nevhodným sortimentom 

 

5) Rôzne: 
Mgr. Kolek pozval všetkých prítomných na 17. reprezentačný ples mesta Galanta, ktorý sa 

uskutoční 31. 01. 2015 v MsKS, vstupné je 39 €, zabezpečený je dobrý kultúrny program za 

účasti galantských umelcov, pozvánky sa budú distribuovať zajtra. 

 

                         

 

Termín ďalšieho zasadnutia komisie je  18.  2. 2015 ( streda),  bude spresnený pozvánkami.  

 

 

 

 

 

 

                         Bc. Peter  K o l e k   v. r.  

                 predseda komisie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Galante dňa  14. 1. 2015          

Zapísala: Eva Poláková 


